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Protokół nr 39/2018
z posiedzenia Komisji Prawno-Administracyjnej

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego w dniu 29 maja 2018 r.

Posiedzenie Komisji Prawno-Administracyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło się
w sali posiedzeń Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32
(pokój 229).

Obecność członków komisji – wg załączonej listy obecności.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:

1) Jolanta Karpińska – kierownik referatu Windykacji;
2) Tadeusz Orlik – główny księgowy, kierownik referatu Obsługi Finansowej;
3) Marek Mazurkiewicz – kierownik Wydziału Zarządzania Drogami;
4) Krzysztof Mirecki – radca prawny.

Ad 1-2.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:10, stwierdzenia prawomocności obrad i powitania dokonał
przewodniczący komisji Michał Nowak.
Na statutową liczbę 5 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 4 członków
komisji. Radny Andrzej Kopeć dołączył do posiedzenia.
Przewodniczący komisji Michał Nowak stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz
że obrady Komisji Prawno-Administracyjnej są prawomocne.

Przyjęcie porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 38/2018 z dnia 24 kwietnia 2018 r.
4. Informacja na temat funkcjonowania strefy płatnego parkowania w mieście.
5. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
6. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Michał Nowak zaproponował, aby rozszerzyć porządek obrad
o punkt:
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w przedmiocie udzielenia pełnomocnictwa do

występowania przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Opolu i Naczelnym Sądem
Administracyjnym w sprawie skargi Wojewody Opolskiego na uchwałę Nr LII/499/18
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 31 stycznia 2018 r. w sprawie nadania nazwy rondu
na skrzyżowaniu dróg publicznych w Kędzierzynie-Koźlu.
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Porządek obrad po zmianie:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 38/2018 z dnia 24 kwietnia 2018 r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w przedmiocie udzielenia pełnomocnictwa do

występowania przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Opolu i Naczelnym Sądem
Administracyjnym w sprawie skargi Wojewody Opolskiego na uchwałę Nr LII/499/18
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 31 stycznia 2018 r. w sprawie nadania nazwy rondu
na skrzyżowaniu dróg publicznych w Kędzierzynie-Koźlu.

5. Informacja na temat funkcjonowania strefy płatnego parkowania w mieście.
6. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
7. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianie.

Komisja jednogłośnie przyjęła (5 głosów „za”) porządek obrad po uzupełnieniu.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 38/2018 z dnia 24 kwietnia 2018 r.

Komisja bez uwag przyjęła protokół.

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu uchwały w przedmiocie udzielenia pełnomocnictwa do
występowania przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Opolu i Naczelnym Sądem
Administracyjnym w sprawie skargi Wojewody Opolskiego na uchwałę Nr LII/499/18 Rady
Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 31 stycznia 2018 r. w sprawie nadania nazwy rondu na
skrzyżowaniu dróg publicznych w Kędzierzynie-Koźlu.

Przewodniczący komisji poinformował, iż wpłynęła skarga Wojewody Opolskiego dotycząca
nazwy ronda. Wojewoda uważa, iż nazwa Konstantego Chmielewskiego symbolizuje
komunizm. Zwrócił uwagę, iż jest już orzecznictwo dotyczące podobnej sytuacji, która miała
miejsce w Bielsko-Białej. Naczelny Sąd Administracyjny uznał, iż taka interpretacja jest
błędna.

Katarzyna Dysarz dodała, iż dnia 29 maja Wojewódzki Sąd Administracyjny uchylił
w Warszawie dwanaście podobnych zarządzeń wojewody, a dnia 28 maja trzynaście
zarządzeń. Sąd wyjaśnił, iż w zarządzaniach wojewody nie ma konkretnych argumentów w
jaki sposób czczenie komunizmu miałoby następować poprzez dwudziestu czterech patronów,
których Warszawa zaproponowała do zmiany.

Przewodniczący komisji Michał Nowak poprosił o usunięcie spacji pomiędzy dwuczłonowym
nazwiskiem radcy tj. Orpel-Śmigielska.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.
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Ad 5.
Informacja na temat funkcjonowania strefy płatnego parkowania w mieście.

Marek Mazurkiewicz, kierownik Wydziału Zarządzania Drogami przedstawił prezentację
(prezentacja w załączeniu).

Przewodniczący komisji zwrócił uwagę, iż strefy płatnego parkowania mają na celu
zwiększyć rotację parkujących pojazdów samochodowych lub realizacji lokalnej polityki
transportowej, w szczególności w celu ograniczenia dostępności tego obszaru dla pojazdów
samochodowych lub wprowadzenia preferencji dla komunikacji zbiorowej. Następnie zwrócił
uwagę, iż w ostatnich latach wpływy z tytułu opłat za parkowanie pojazdów samochodowych
na drogach publicznych znacząco spadły. Przewodniczący uważa, że przyczyną tego jest mała
sprawdzalność, czy kierowcy zapłacili za parkowanie. W 2017 r. przewodniczący
kilkadziesiąt razy parkował bez dokonania wpłaty i dostał tylko dwa wezwania.

Kierownik Marek Mazurkiewicz wyjaśnił, że w 2017 r. były braki kadrowe, natomiast na
dzień dzisiejszy nie ma już problemu, ponieważ jest trzech pracowników.

Radna Ewa Czubek zgłosiła wniosek w sprawie uzupełnienia prezentacji „Strefa płatnego
parkowania w Kędzierzynie-Koźlu – koszty i przychody” o informację dotyczącą stref
w Kędzierzynie i w Koźlu (nazwy ulic) oraz wyszczególnienie jakie przychody gmina osiąga
z tytułu płatnego parkowania w strefie kozielskiej i kędzierzyńskiej.

Członkowie komisji udzielili poparcia ww. wnioskowi.

Katarzyna Dysarz zapytała, czy straż miejska w jakiś sposób pomaga pracownikom
odpowiedzialnym za sprawdzanie, czy kierowcy zapłacili za parkowanie.

Przewodniczący komisji zwrócił uwagę, że straż miejska ma istotną rolę w strefie płatnego
parkowania, ponieważ niektórzy parkują w niedozwolonych miejscach obok strefy. Natomiast
strażnicy coraz częściej zwracają uwagę na to.

Katarzyna Dysarz poprosiła, aby metodą marketingową jak MZK poinformować
mieszkańców, że można kupić bilet na strefę na stronie internetowej CityPay.pl.

Ewa Czubek zapytała w jaki sposób są przekazywane wezwania do uiszczenia kary.

Kierownik Marek Mazurkiewicz odpowiedział, iż kontrolujący robi zdjęcia pojazdowi
i wkłada wezwanie za wycieraczkę. Następnie dane pozyskiwane są z CEPIK-u.

Tomasz Scheller zapytał, czy planuje się utworzyć kolejne strefy płatnego parkowania.

Kierownik Wydziału Zarządzania Drogami uważa, że nie ma obszarów w mieście, gdzie
można byłoby utworzyć kolejną strefę.
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Katarzyna Dysarz zapytała, ile referat Windykacji wystawia wezwań oraz jaka jest
ściągalność.

Jolanta Karpińska, kierownik referatu Windykacji poinformowała, że w ostatnich czterech
latach średnio wystawiono 170 tytułów wykonawczych na kwotę 10 tysięcy złotych. Jeśli
chodzi o ściągalność to w 2014 roku była na poziomie 85%, 2015 r. 83%, 2016 r. 78%,
natomiast 2017 r. ściągalność kształtowała się na poziomie 60%. Dodała, iż jeżeli przez organ
egzekucyjny jest potwierdzona nieściągalność danego dłużnika sprawa jest umarzana.

Przewodniczący komisji powiedział, iż komisja zapoznała się oraz przyjęła do wiadomości
informację.

Ad 6.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na dzień 26 czerwca 2018 r. o godz. 16.00.

Ad 11.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący Michał Nowak podziękował za uczestnictwo w posiedzeniu Komisji
Prawno-Administracyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, po czym zamknął obrady
o godz. 17:00.

Protokołowała Joanna Giet


